
P R O T O K Ó Ł  Nr XXIX/2021 

z XXIX sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 14 maja  2021 r. 

w Sali OSP w Kraszewicach 

 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański o godz. 9:00 otworzył sesję i po 

powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych 

oraz gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad dzisiejszej sesji 

przedstawia się następująco:  

 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad XXIX sesji Rady Gminy. 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XXVIII sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z realizacji uchwał. 

6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Przedstawienie sprawozdania z działalności Gminnej Komisji  Rozwiązywania  

Problemów Alkoholowych w Kraszewicach za 2020 rok. 

  8. Podjęcie  uchwał w sprawie: 

1) zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2021 rok,  

2) przejęcia przez Gminę Kraszewice od Powiatu Ostrzeszowskiego realizacji zadania 

publicznego pn.  „Przebudowa mostu na rzece Łużyca w miejscowości Kraszewice”, 

3) przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzana ścieków na terenie Gminy 

Kraszewice, 

4) ustalenia wysokości ekwiwalentu dla członków Ochotniczej Straży Pożarnej za 

udział w działaniu lub szkoleniu, 

5) wprowadzenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru 

deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego za okres 3 miesięcy 

kalendarzowych poprzedzających dzień złożenia wniosku, 

6) powołania Rady Muzeum przy Muzeum Elementarza im. prof. Mariana Falskiego  

w Kuźnicy Grabowskiej. 

  9. Interpelacje i zapytania Radnych.  

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

11. Wolne wnioski i informacje. 

12. Zakończenie obrad. 

 

Punkt 3. Wybór   Sekretarza obrad sesji  

Na Sekretarza Obrad XXIX Sesji Rady Gminy wybrana został radny Paweł Ilski 

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad XXVIII sesji Rady Gminy. 



 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił  sekretarza XXVIII sesji Rady Gminy aby 

wypowiedział się na temat protokołu 

Sekretarz XXVIII sesji radny Sylwester Gołdyn   stwierdził że protokół  z XXVIII sesji jest 

zgodny z jej przebiegiem i zawnioskował o przyjęcie bez odczytywania  

(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów) 

 
 

 

Punkt 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i realizacji   

uchwał. 
 

Wójt przedstawił sprawozdanie 

Do sprawozdania radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Radny Jan Puchała zapytał:  

1. Poszerzenie pasa drogowego w Jaźwinach to w którym miejscu to jest ? 

2. Jeżeli chodzi o projekt drogi na stadion to kogo Pan wybrał i zamiast kogo ? Kto po 

prostu nawalił ? 

3. Droga Racławice ilość kamienia  1400 m x 4,5 m x 0,2 m = 1260 m
3 
  1260 m

3
 * 2,4 

t/m
3
 = 3024 t  ;   Ilość wywrotek to  3024 t / 26 t = 116,3 szt. 

Czy na pewno przywieziono tyle wywrotek ? 

4. W czyim interesie jest przebudowa hali sportowej przy SP w Kraszewicach ? Jaki 

przybliżony koszt tego zadania ? Czy nie można zrobić tego taniej i w inny sposób, 

bardziej ekonomiczny ?  Czy w ogóle jest to potrzebne ? Jeżeli podmiotowi 

zewnętrznemu jest to potrzebne, to powinien za zgodą właściciela zrobić to na 

własny koszt i zainwestować własne środki. 

5. Czy będzie wymiana nawierzchni chodnika na ul. Wieluńskiej  przy okazji remontu 

jezdni ? (na nawierzchnię z kostki brukowej). 

Radny Jan Wojtaszek chciał się odnieść do drogi w Racławicach . Droga jest piękna . 

Mamy problem wielkości porów na nakładce bitumicznej . Firma informuje nas, że jak 

będzie ciepło to się zniwelują przez temperaturę. Miejmy nadzieję , że tak się stanie. 

Chciałbym podziękować za tę drogę  

Wójt Gminy odpowiedział, że 

 Jeśli chodzi o wykup pasa w  Jaźwinach to chodzi tu tylko o jednego mieszkańca, 

to trwa od poprzedniego roku. 

 Jeśli chodzi o drogę na stadion to pierwszy projekt był w kostce brukowej i ma to 

być powiązane z  parkingiem przy przedszkolu oraz ze ścieżką która będziemy 

budować pomiędzy ulica szkolną a stadionem, została wybrana firma  Dastore. I 

do projektowania drogi na stadion również ta sama firma , ale ponieważ mieli 

natłok prac , zleciliśmy projekt panu Wiktorowi Piętce  



 Wójt poinformował również o przebudowę hali przy Szkole Podstawowej , koszt 

wynosiłby ok 1 364 000zł. Jest to duże zadanie. Podstawową intencją jest 

korzystanie z hali niezależnie od szkoły. Chcemy aby można było korzystać przez 

weekend. Chcemy zrobić też szatnie z tylu. To zadanie obejmuje tez wymianę 

piecy w szkołach. Chcielibyśmy tez zainstalować instalacje fotowoltaiczną. To są 

takie najważniejsze punkty  
 Kolejny temat to wymiana nawierzchni chodnika. Z moich uzgodnień i wiedzy 

ma być wymieniony chodnik na kostkę  
Radny Jan Wojtaszek prosił aby połączyć drogę na stadion z chodnikiem na ul. Ciasnej   

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

 

Punkt 6 Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym 
 

            W dn. 3 maja brałem udział w obchodach rocznicowych uchwalenia Konstytucji 3 

Maja  oraz  Dnia Strażaka. Wraz z Panem Wójtem złożyliśmy wiązankę  biało-czerwonych 

kwiatów na Grobie Nieznanego Żołnierza  ku pamięci  wszystkich strażaków którzy 

odeszli na wieczną służbę. Następnie przy pomniku Marszałka Józefa Piłsudzkiego 

złożyliśmy zapalony znicz w 230 rocznicę uchwalenia Konstytucji 3 Maja, potem w 

uczestniczyliśmy w uroczystej Mszy Świętej. 

    23 kwietnia odbyło się wspólne posiedzenie komisji stałych. Bardzo proszę 

przewodniczącego Sylwestra Gołdyna o przedstawienie informacji z posiedzenia komisji. 

Radny Sylwester Gołdyn poinformował o przebiegu Komisji na której był następujący 

porządek obrad  

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia. 

4. Rozpatrzenie sprawozdania  z wykonania budżetu Gminy  
Kraszewice za 2020 rok,  
5. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

1) zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2021 rok, 

2) ustalenia wysokości ekwiwalentu dla członków Ochotniczej Straży Pożarnej za 

udział w działaniu lub szkoleniu, 

3) przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Kraszewice.  

 

Wszystkie uchwały zostały zaopiniowane pozytywnie  



12 maja obradowała Komisja Rewizyjna Proszę panią przewodniczącą o przedstawienie 

informacji z obrad komisji. 

Przewodnicząca przedstawiła informację z Komisji Rewizyjnej , która stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu  

 

 

Punkt 7. Przedstawienie sprawozdania z działalności Gminnej Komisji  

Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych w Kraszewicach za 2020 rok. 

Sprawozdanie przedstawiła przewodnicząca Komisji Aleksandra Wyrwas  

Do sprawozdania radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Radna Małgorzata Broniecka poinformowała, że jest po szkoleniiu i przekazuje, że komisja 

może wydać pieniądze na pandemię  

Radny Jan Wojtaszek zapytał czy sołectwo Racławice może wystąpić o poieniądze do 

komisji na tzw. strefę kibica?  

Przewodnicząca komisji poinformowała , że nie ma takiej możliwość , że tylko można 

otrzymać pieniądze  na cos związanego z profilaktyką. 

Radny Jan Puchała zapytał jaki ma związek z profilaktyką obóz koszykarski  

Przewodnicząca komisji wyjaśniła , że  wystarczy zatrudnić na  pogadankę z dziećmi 

jakiegoś psychologa  

Radny Karol Golanowski zapytał czy były wnioskowane różne kwoty , od czego to zależy  

Przewodnicząca komisji  Aleksandra Wyrwas odpowiedziała, że najpierw komisja opiniuje 

i trafia potem do Wójta i to on decyduje  

 

Punkt 8. Podjęcie  uchwał w sprawie: 
 

 9. Podjęcie  uchwał w sprawie: 

 

1) zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2021 rok 

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Skarbnik  

Do projektu radni  nie mieli żadnych  uwag i zapytań więc Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały? 
 
 



W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXIX/194/2021 w sprawie  zmian w 

budżecie Gminy Kraszewice na 2021 rok 

 (za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), która stanowi 

załącznik nr    4 do niniejszego protokołu. 

 

2) przejęcia przez Gminę Kraszewice od Powiatu Ostrzeszowskiego realizacji 

zadania publicznego pn.  „Przebudowa mostu na rzece Łużyca w miejscowości 

Kraszewice” 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy  

Do projektu radni mieli następujące uwagi i zapytania:  

Radny Jan Puchała zapytał: Kto poniesie koszty udziału własnego remontu mostu ? 

Udział własny powinien być po stronie powiatu. Rozumiem, że istnieje dżentelmeńska 

umowa pomiędzy samorządami co do tego udziału. 

Wójt Gminy odpowiedział, że zobaczymy po postępowaniu przetargowym jaka będzie 

kwota , jeśli będą potrzebne środki własne to oczywiście będą podlegały rozliczeniu z 

powiatem .  W tym roku mamy dość dużo wspólnych inwestycji z Powiatem. 

 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano  więcej   uwag i zapytań, więc Przewodniczący 

Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały? 
 
 

 

 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXIX/195/2021 w sprawie 

przejęcia przez Gminę Kraszewice od Powiatu Ostrzeszowskiego realizacji 

zadania publicznego pn.  „Przebudowa mostu na rzece Łużyca w miejscowości 

Kraszewice” 

 (za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), która stanowi 

załącznik nr    5 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

3) przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzana ścieków na terenie 

Gminy Kraszewice 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy  

Do projektu radni mieli następujące uwagi i zapytania:  

Radny Jan Wojtaszek poinformował, że ze względu na zły stan naszej oczyszczalni 

składałem wniosek aby nie przyjmować ścieków z ościennych gmin  

Wójt Gminy wyjaśnił, że nie było wniosku aby nie przyjmować ścieków . Był wniosek 

aby zbadać ścieki. 

 



W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano  więcej   uwag i zapytań, więc Przewodniczący 

Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały? 
 

 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXIX/196/2021 w sprawie 

przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzana ścieków na terenie 

Gminy Kraszewice 

 (za – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos), która stanowi 

załącznik nr    6 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

4) ustalenia wysokości ekwiwalentu dla członków Ochotniczej Straży Pożarnej za 

udział w działaniu lub szkoleniu, 

     Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy  

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano żadnych uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

 

 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXIX/197/2021 w sprawie 

ustalenia wysokości ekwiwalentu dla członków Ochotniczej Straży Pożarnej za 

udział w działaniu lub szkoleniu, 

 (za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów), która stanowi 

załącznik nr    7 do niniejszego protokołu. 
 

 

 

5) wprowadzenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz 

wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego za okres 3 miesięcy 

kalendarzowych poprzedzających dzień złożenia wniosku 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik GOPS Wanda Skorupa 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano żadnych uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

 

 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXIX/198/2021 w sprawie 

prowadzenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru 



deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego za okres 3 miesięcy 

kalendarzowych poprzedzających dzień złożenia wniosku 

 (za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów),  

która stanowi załącznik nr    8 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

6) powołania Rady Muzeum przy Muzeum Elementarza im. prof. Mariana 

Falskiego  w Kuźnicy Grabowskiej. 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy  

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano żadnych uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

 

 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXIX/199/2021 w sprawie 

prowadzenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru 

deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego za okres 3 miesięcy 

kalendarzowych poprzedzających dzień złożenia wniosku 

 (za – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos),  

która stanowi załącznik nr    9 do niniejszego protokołu. 
 

 

 Punkt  9. Interpelacje i zapytania Radnych.  

Ne było żadnych interpelacji  

 

Punkt 10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

Wójt Gminy odpowiedział na interpelacje, która stanowi załącznik nr 10  do niniejszego 

protokołu  

 

Punkt 11. Wolne wnioski i informacje. 

 

Wójt Gminy poinformował, że wystąpił do starostwa w sprawie naprawy drogi powiatowej . 

Wskazane zostały konkretne ubytki na drogach . 

Mam dostępne wyniki badania ścieków, jeśli ktoś z radnych chce zobaczyć to zapraszam.  

Odnośnie GSW w Kraszewicach Starosta poinformowało rozwiązaniu zarządu GSW i 

wyznaczeniu  nowej osoby. W związku z tym napisałem pismo do starosty z prośbą o 

interpretację czy pismo o dotację do gminy jest prawidłowe skoro rozwiązany jest zarząd 

 

Radny Jan Puchała zadał dwa pytania: 

1. Panie wójcie, remont hali sportowej spada na mnie jak grom z jasnego nieba. Nie 

było żadnych konsultacji z Radą Gminy a Pan zlecił już chyba wykonanie 



dokumentacji (komu i za ile ?). Wydaje mi się, że tak być nie powinno. Powinien 

Pan skonsultować z nami tak kosztowny remont. Nie zgodzę się z p. wójtem, że 

po to m.inn. robimy remont hali sportowej aby mieć ciepłą wodę latem. Istnieje 

możliwość grzania tylko i wyłącznie ciepłej wody przez piec co (nie trzeba grzać 

grzejników). Jeżeli trzeba grzać wodę to solary a nie fotowoltaika.  Fotowoltaika 

to tak, jeżeli chodzi o oświetlenie hali bądź jego modernizacji na bardziej 

energooszczędne, ale grzanie wody energią elektryczną jest nieekonomiczne, 

ponieważ koszt ogniw fotowoltaicznych jest też znaczny, a za magazynowanie 

wezmą nam, jeżeli moc będzie powyżej 10 kW aż 30 % wyprodukowanej energii. 

Uważam, że remont hali sportowej jest bezzasadny. 

 

 

 

2. Panie Przewodniczący, czy przyszło już wystąpienie pokontrolne z RIO  

z przeprowadzonej kontroli za 2019 r.? Jeżeli przyszło, to do tej pory było tak, że 

adresatem wystąpienia był pan wójt bądź starosta a do wiadomości otrzymywała 

to Rada Gminy bądź Powiatu (nie wiem jak teraz, może coś się zmieniło ale 

podejrzewam, że nie). Skoro tak jest jak było to radni powinni byli otrzymać treść 

tego wystąpienia. 

Wójt Gminy odpowiedział , że jeśli chodzi o remont hali pojawił się nabór i 

chciałem go wykorzystać . Żadne środki nie zostały jeszcze wykorzystane . 

Radny Karol Golanowski zapytał czy wykonany jest projekt  i czy żadne środki nie 

zostały wykorzystane  

Wójt Gminy wyjaśnił , że nie ponieśliśmy żadnych kosztów i z tego co mi wiadomo 

na razie jest koncepcja 

Sołtys Jan Kędzia  

Napisał Pan w mediach społecznościowych dziękując posłom: Katarzynie Sójce, 

Tomaszowi Ławniczakowi, i radnemu powiatowemu Radkowi Gadkowskiemu za dobrą 

współpracę. 

Środki finansowe z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, które zostały przyznane 

na inwestycje, jakie będą realizowane w naszej gminie, to dobra współpraca Wójta z 

posłami i radnymi powiatu. 

Warto rozmawiać, współpracować z posłami o potrzebach inwestycyjnych społeczności 

lokalnej, które były zgłaszane od wielu lat, ale nie były realizowane. Dopiero środki z 

Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych doprowadzą do realizacji inwestycji 

najbardziej oczekiwanych przez społeczeństwo. Nadmienić trzeba, że wniosek był 



składany w 2016 i 2019 roku w PROW-2014-2020 w dziale „Gospodarki Wodno 

Ściekowej” przez Gminę Kraszewice, na modernizacje oczyszczalni ścieków, na 

modernizacje sieci wodociągowej wzdłuż ulicy Wieluńskiej i modernizację stacji 

uzdatniania wody w Kuźnicy Grabowskiej. 

Nie otrzymano dofinansowania, chociaż  sąsiednie gminy otrzymały dofinansowanie z tego 

programu.  

Na spotkaniach z posłami Prawa i Sprawiedliwości w Ostrzeszowie mówiłem, zgłaszałem, 

że nie są realizowane bardzo oczekiwane przez mieszkańców naszej gminy inwestycje: 

Wymiana sieci wodociągowej z rur azbestowych na PCV, mówiłem że zdrowie ludzkie jest 

wartością bezcenną. Prosiłem Panią Minister Maląg o przejęcie takich inwestycji przez 

rząd i finansowanie ich z budżetu Państwa, nadmieniając, że nie otrzymaliśmy 

dofinansowania z PROW 2014-2020. W odpowiedzi Pani Minister powiedziała, że będzie 

wspierana gospodarka w trudnych czasach pandemii koronavirusa przez Rząd, będą 

przekazywane środki finansowe na inwestycje do samorządów. Te środki rządowe, które 

zostały przyznane na inwestycje w Gminie Kraszewice to zasługa Wójta Gminy, który 

rozmawiał z posłami.  

 

Inwestycje najbardziej oczekiwane od wielu lat przez naszych mieszkańców, dzięki 

Rządowemu dofinansowaniu wreszcie doczekają się realizacji. 

Otrzymanie  Rządowego dofinansowania na przebudowę drogi powiatowej wzdłuż ulicy 

Wieluńskiej to skuteczność Wójta Konrada Kuświka,  Radnych Powiatu Marianny 

Powązka i Radosława Gadkowskiego, Starosty Powiatu Lecha Janickiego oraz 

wymienionych wyżej posłów. 

Na zakończenie: Trzeba kochać Polskę i Polaków. Spełniać ich oczekiwania  inwestycyjne, 

by wszystkim lepiej się żyło. 

Radny Jan Wojtaszek  zwrócił się do Wójta o zadbanie o plac zabaw koło szkoły.  

Drugi temat to, że na wszystkich placach zabaw i skwerku wymagany był wkład własny. 

Jestem przeciwny aby wynajmować firmę aby dbała o skwerek. My dbamy w sowich 

wsiach sami a tu w sołectwie Kraszewice wynajmowane są firmy. 

Odnośnie Spółki Wodnej mieszkańcy się zastanawiają gdzie  są te rury które były kupione 

z naszej dotacji , która została rozliczona. Z informacji, którą radnemu przekazał 

sprzedawca rur w wyniku nie zapłacenia faktury przyjechał i je zabrał   



  

12. Zakończenie obrad  

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Artur 

Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, sołtysom i 

pozostałym uczestnikom za udział w obradach - zamykając tym samym o godz. 12:43 

XXIX sesję Rady Gminy Kraszewice.  
    

   Protokołowała:                                                                          Sekretarz Obrad                                                   

 

    /-/ Lidia Plewa                                 /-/   Paweł Ilski   

 

 

 

 

 

 

 

 
 


